
Zápis 4-2018 

z ustavujícího veřejného zasedání zastupitelstva obce Oucmanice 

ze dne 02. 11. 2018 

 

Přítomni: Milena Čermáková, Jana Lagutinová, Pavel Marek, František Motl, Jan Opat, Josef 

Pavlíček, Milan Vincenc 

 

 

 

Přítomni občané: 20 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Složení slibu zastupitelů po volbách do zastupitelstva obce 

3. Volba starosty obce 

4. Volby místostarosty obce a předsedů výborů zastupitelstva 

5. Organizační záležitosti zastupitelstva 

6. Návrh smlouvy o kauci se stavebníkem panem Davidem Houdkem 

7. Návrh na prodej akcií České spořitelny 

8. Rozpočtová změna 

9. Diskuze 

10. Návrh usnesení 

11. Závěr 

 

1. Ustavující zasedání zahájil v 19 hodin František Motl. Účastnilo se všech 7 zastupitelů.  

Zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. Zapisovatelkou byla zvolena Milena Čermáková, 

ověřovateli zápisu Milan Vincenc a Pavel Marek. Byl schválen navržený program.  

Hlasování: 7–0–0 

 

2. Složení slibu zastupitelů po volbách do zastupitelstva obce 

Pan Motl přečetl slib zastupitelů. Poté jednotliví zastupitelé slib složili a stvrdili jej svým 

podpisem a každý obdržel potvrzení o zvolení zastupitelem.  

 

3. Volba starosty obce 

Kandidátem na starostu obce byl Josef Pavlíček. A byl zvolen starostou obce. Po zvolení se 

ujal vedení schůze. 

Hlasování: 6-0-1 

 

Poděkoval odstupujícím zastupitelům, Petrovi Markovi, Zbyškovi Houdkovi a Miroslavovi 

Míkovcovi. Připomněl, co vše se za minulé volební období podařilo. Vybudoval se sklad za 

hospodou a nové parkoviště u hospody (2015-2016). V hospodě dále nová omítka na 

venkovní straně dvora směrem ke Krčmářovým (2015), výměna oken, nový nábytek za 

pultem (2016), oprava komína a topení (2017), audio video vybavení na sále, nové osvětlení 

sálu i lokálu a bezprašný sklad kulis na půdě (2018). Pivovarnické vybavení je od pivovaru 

Bernard. 

Byly vybudovány dva nové chodníky. Mezi čp. 25 a čp. 16 a proti čp. 39, cesta k Brandýsu, 

kdy se stal úsek v zatáčce u Vojtových bezpečnější. Byl opraven chodník před obecním 

úřadem a prodejnou. Opravili se komunikace k čp. 54 a čp. 43. V letošním roce bylo 

realizováno odvodnění silnice mezi čp. 25 a kapličkou. Další oprava je plánována na příští 

rok.  



Na budově obecního úřadu a prodejny byla položena nová střešní krytina (2016).  

V prodejně byly vyměněny vstupní dveře a výlohy (2016). Letos by ještě měly být vyměněny 

dveře z rampy a do skladu pod schody, dveře do kanceláře ze skladu a okna na této straně 

prodejny.  

Se studií na zástavbu svahu nad rybníkem, prostor pod bývalými kurníky, se zatím čeká 

s ohledem na probíhající pozemkové úpravy.  

Pozemkové úpravy byly dokončené v části nového uspořádání pozemků. Pro vlastníky to 

znamená do konce ledna 2019 podat nové daňové přiznání pro daň z nemovitostí. 

Naučná stezka vybudována nebyla, ale došlo k revitalizaci prostotu u vodárny.  

Rekonstrukce osvětlení proběhla ve dvou etapách (2017, 2018). Světla jsou LED od firmy 

Philips. V příštím roce plánujeme osvětlit úvoz, kde je teď opravdu tma.  

Obec má zpracovaný územní plán, plán rozvoje obce do roku 2025, rozpočtový výhled do 

roku 2020, povolení k vypouštění vod do 31.12.2020. 

Vedení obce by i nadále rádo pokračovalo ve stejném duchu a snažilo se udržet vysoko 

nastavenou laťku rozvoje obce. V současné době by bylo dobré pracovat více na komunitním 

životě a pospolitosti v obci, infrastruktura a obecní vybavenost je celkem dobrá a stále se na 

ní pracuje.  

 

4. Volba místostarosty obce a předsedů výborů obce 

Na místostarostu kandidovala Milena Čermáková.  

Hlasování: 6-0-1 

Na předsedu kontrolního výboru kandidoval František Motl. 

Hlasování: 6-0-1 

Na předsedu finančního výboru kandidoval Milan Vincenc- 

Hlasování: 6-0-1 

Na předsedu kulturního výboru kandidoval Jan Opat. 

Hlasování: 6-0-1 

Členy finančního výboru jsou Jana Lagutinová a Miroslav Míkovec. 

Hlasování: 6-0-1 

Členy kontrolního výboru jsou Jan Suchánek a Aleš Jirásek. 

Hlasování: 7-0-0 

Starosta pogratuloval zvoleným. 

 

 

5. Organizační záležitosti zastupitelstva 

Starosta předložil ke schválení nový jednací řád. Ten se zabývá hlavně svoláváním, jednáním 

a pravidly veřejných zasedání. Zápis z veřejného zasedání je vyhotoven do 10 dnů a uložen na 

obecním úřadě. Na webu bude uveřejňován s anonymizovanými údaji dle požadavků GDPR.  

Hlasování: 7-0-0 

Vzhledem k nárůstu povinné agendy na úřadě se nedalo vše zvládat, když nebyl žádný člen 

zastupitelstva uvolněný. Proto je navržen od 1.1.2019 uvolněný starosta. Bude více času na 

agendu na úřadě včetně žádostí o dotace a vyúčtovávání již obdržených dotací, bude mít na 

starosti i část údržby obce a pak i dohled nad hospodou. Vzhledem k tomu, že se stále 

nepodařilo sehnat nového nájemce hospody, obec jí zkusí provozovat sama. Zatím je 

domluvena jedna brigádnice, paní Markéta Vávrová. Úkolem obce bude sehnat dalšího 

alespoň jednoho brigádníka. Podrobnější podmínky provozování a případného pronajímání 

musí projednat nové zastupitelstvo.  

Do diskuze otevřené k bodu uvolněného starosty se přihlásil jeden občan s dotazem, o kolik 

víc peněz to bude obec stát. Starosta odpověděl, že odměny zastupitelstva se zvednou o cca 

350 000 Kč ročně.  



Dále Milan Vincenc poznamenal, že se starostovi v minulém volebním období podařilo sehnat 

hodně dotací a již má s jejich získáváním zkušenosti, které bude moci ve větším prostoru více 

využít.  

Starosta nechal hlasovat o uvolněném členovi zastupitelstva-starostovi od 1.1.2019. 

Hlasování: 6-0-1 

Dalším bodem jednání byly odměny členů zastupitelstva. Uvolněný starosta od 1.1.2019 bude 

mít tabulkový plat. Do 31.12.2018 bude mít plat ve výši 40% nominálu starosty uvolněného, 

což je 14 599,- Kč měsíčně. Místostarosta bude mít 6 500,- Kč měsíčně, předsedové výborů  

1 300,- Kč měsíčně a členové zastupitelstva 1 000,- Kč měsíčně.  

Hlasování: 7-0-0 

 

 

6. Návrh smlouvy o kauci s Davidem Houdkem 

Parcelu 719/14 od obce původně koupili pan Jankovský a paní Fehérová a s nimi byla 

uzavřena smlouva o vratné kauci při včasné kolaudaci na částku 53 200 Kč. Od nich potom 

parcelu koupil pan David Houdek. Obci se podařilo prodloužit termín vyúčtování dotace do 

října 2020, a protože pan Houdek již zkolaudoval a má tedy nárok na vrácení kauce, smlouva 

o kauci s ním bude uzavřena. 

Hlasování: 7-0-0 

 

 

7. Návrh na prodej akcií České spořitelny 

V rámci kupónové privatizace získala obec 200 akcií po 100 Kč České spořitelny. Na valné 

hromadě České spořitelny získala Erste bank 99,5% společnosti a je tedy naplánován nucený 

odkup, kdy za jednu akcii je možno získat 1 328 Kč, celkem tedy 265 600 Kč. Od 

10.listopadu je možno zažádat o výplatu na pobočkách Komerční banky.  

Hlasování: 7-0-0 

 

8. Rozpočtová změna 

Místostarostka předložila návrh rozpočtové změny. Na straně příjmů dojde k navýšení o 

prodej akcií České spořitelny za 265 600 Kč a navyšují se i platba na herní automaty o 9 000 

Kč. Příjmy se navýšily o 274 600 Kč. U výdajů došlo k navýšení za úpravy v hospodě o 

70 000 Kč, potom navyšuje i platbu mikroregionu o 32 000 Kč, protože přes mikroregion je 

vyúčtovávána revitalizace okolo vodojemu. A 15 000 Kč se navyšuje na odměny zastupitelů, 

jedná se o odstupné pro končícího místostarostu. Celkem se výdaje navyšují o 117 000 Kč. 

Rozpis rozpočtové změny po položkách bude přílohou zápisu.  

Hlasování: 7-0-0 

 

9. Diskuze 

Starosta informoval občany, že již byly dodány kompostéry a štěpkovač, které obec získala 

přes dotační titul přes mikroregion. Kompostérů je 12 kusů a po uzavření smlouvy s občany, 

kteří je měli objednané, je budou moci užívat. Štěpkovač bude v majetku obce a budeme ho 

půjčovat občanům. Na podmínkách se ještě musí zastupitelstvo domluvit. Štěpkovač 

naštěpkuje větve do průměru 8 cm a je na benzinový motor. Spoluúčast obce je 21 234 Kč.  

Mikroregion poskytl dotaci i na revitalizaci prostoru u vodárny, tam je spoluúčast obce 52 000 

Kč. Oprava samotné budovy vodárna byla realizována a financována společností VaK 

Jablonné nad Orlicí. I pro ně to je technická památka, tak ji opravili a spolupodíleli se i na 

informační tabuli o vodovodu, která je před budovou vodárny instalovaná. Text a obrázky na 

tabuli dodal pan Petr Marek za Oucmanice a ing. Fidler za VaK Jablonné nad Orlicí. Dále se 

na úpravě okolí podílelo i ZOD Zálší, to provedlo odstranění kupy hlíny. Instalace laviček a 



stolu i informačních tabulí a výsadbu zeleně pak prováděla firma Denivková zahrada s.r.o. 

Interaktivní tabuli dodala firma Lesní svět Hradec Králové. Dotace z programu pro obnovu 

venkova přes mikroregion byla 32 000 Kč.  

28.října se uskutečnily oslavy 100 let od vzniku Československa. Ve 13:30 byla u vodojemu 

vysazena lípa republiky a starosta obce měl projev. Pak byl průvod za doprovodu Sopotnické 

dechovky k obecnímu úřadu, kde byl položen věnec k památníku padlých z první světové 

války. Kronikář obce, pan Jiří Oliva, nás seznámil se zajímavými informacemi o vzniku 

republiky ve vztahu k válečným událostem. Oslavy pokračovaly v hospodě, kde bylo 

divadelní představení „Český děják“, které hrál spolek Doveda ze Sloupnice. Byly to 

zajímavé momenty z českých dějin.  

Pavel Marek pozval občany za Spolek lidových tradic na neděli 2.prosince 2018, kdy bude u 

zastávky adventní program. Budou dílničky pro děti, živý betlém, zdobení stromečku a 

zpívání koled. A samozřejmě i grog, svařák a medovina.  

21.12.2018 bude již tradiční koncert a předávání betlémského světla v kapličce.  

9.12.2018 bude koncert v kostele ve Svatým Jiří, abychom slyšeli opravené varhany. Na 

programu je plánována Rybova mše vánoční.  

Dále starosta informoval, že je na účtech obce asi 6 milionů korun, což je přebytek 

hospodaření minulého zastupitelstva. Použití těchto peněz je na biologické dočišťovací 

rybníčky, kde se bude jednat asi o investici 9 milionů korun. Dále řekl, že prozatím nebude 

obec investovat do opravy boudy na hřišti, dokud nebude konsolidován provoz hospody. Jde 

pak o využití těchto budov pro místní spolky a občany. Zatím se tolik akcí, aby bylo potřeba 

dvě plně vybavená zázemí nepořádá.  

Petr Marek, již v pozici občana, řekl, že cítí radost, že obec vzkvétá a je v ní i spolkový život. 

A že má radost, že v obci vidí i hodně dětí, které představují budoucnost.  

Jana Lagutinová informovala, že se na obecním úřadě ve čtvrtek dopoledne schází maminky 

s dětmi a 15.listopadu, že bude lampionový průvod.  

Starosta dále představil nový jízdní řád, který bude platit od 9.prosince 2018. Došlo v něm 

k posunu odjezdu autobusů podle požadavků školy v Brandýse nad Orlicí, jedná se jen o 

několik minut, které snad pomohou.  

Byl vznesen požadavek na dovybavení hospody, byl zastupiteli přijat.  

Další společenské akce budou 25.ledna 2019 myslivecký ples v Jehnědí, 23.února 2019 

masopust v Oucmanicích a 1.března 2019 sousedský ples se Svatým Jiřím v naší hospodě.  

 

10. Návrh usnesení 

 

1.4. ZO zvolilo starostou obce Josefa Pavlíčka, nar. 21.02.1965. 

2.4. ZO zvolilo místostarostkou obce Milenu Čermákovou 

3.4. ZO zvolilo předsedou kontrolního výboru Františka Motla, členy výboru jsou dále 

Jan Suchánek a Aleš Jirásek 

4.4. ZO zvolilo předsedou finančního výboru Milana Vincence, členy výboru jsou 

Miroslav Míkovec a Jana Lagutinová 

5.4. ZO zvolilo předsedou kulturního výboru Jana Opata 

6.4. ZO schvaluje od 1.1.2019 výkon funkce starosty jako uvolněného člena 

zastupitelstva obce 

7.4. ZO schvaluje odměny pro členy zastupitelstva ve výši: starosta do 31.12.2018 14 

599,- Kč měsíčně, místostarosta 6 500,- Kč měsíčně, předsedové výborů 1 300,- Kč 

měsíčně a členové zastupitelstva 1 000,- Kč měsíčně 

8.4. ZO schvaluje Jednací řád zastupitelstva 

9.4. ZO schvaluje dohodu s panem Davidem Houdkem o vyplacení složené kauce 



10.4. ZO schvaluje odprodej 200 kusů akcií České spořitelny za 1 328,- Kč za kus, 

celkem tedy 265 600 Kč 

11.4. ZO schvaluje Rozpočtovou změnu č.4/2018 

12.4. ZO ukládá doplnit do příštího veřejného zasedání členy kulturního výboru 

13.4. ZO ukládá připravit do příštího veřejného zasedání návrh rozpočtu obce na rok 

2019 

14.4. ZO schvaluje starostovi pravomoc na provedení rozpočtové změny do výše 50 000,-

Kč  

  

 Hlasování: 7-0-0 

 

10. Závěr   

Starosta Pavlíček ukončil zasedání ve 20:30 a poděkoval občanům za účast. Příští veřejné 

zasedání bude v prosinci a přesný termín bude včas vyhlášen.  

 

V Oucmanicích 2.11. 2018 

 

Zapsala:                                                        Ověřili: 

Milena Čermáková                              Milan Vincenc  

      Pavel Marek    

         


